
Dřívější misie 

     Odpověď na to, co jsou misie, najdete jinde v tomto zpravodaji, ale tady bych 
rád vysvětlil, jak jsme se k nim dostali. Farní tým (FATYM) má jednu ze svých 
zásad: věnovat se důležitým činnostem, kterými se jiní zatím dostatečně 
nezabývají. Proto jsme se například začali starat o farnost Jeníkov u Duchcova, 
kde už delší dobu žádný kněz nepůsobil. Dále jsme si před několika lety pořídili 
tiskárnu a vydali už víc než sto publikací s duchovní tematikou srozumitelnou 
široké vrstvě čtenářů. Pravidelně pořádáme pěší poutě na Velehrad a na další 
poutní místa.  
     Před třinácti lety přišel otec Pavel Zahradníček s myšlenkou, že by nebylo 
špatné zkusit udělat lidové misie. Prozkoumali jsme staré materiály, jakým 
způsobem lidové misie probíhaly před nástupem totality, poučili jsme se v cizině 
pak jsme začali... Byli jsme překvapeni. I když naše společnost vypadá dost 
ateistická, přesto lidé cítí, že svůj život chtějí postavit na základních 
křesťanských hodnotách (pravda, věrnost, seriózní jednání, spravedlnost, soucit 
se strádajícími). Mnohdy se setkáváme i s lidmi, kteří v sobě mají bolest nebo 
otázku, kterou by chtěli řešit s někým, ke komu by mohli mít důvěru. My kněží 
jsme už při lidových misiích vyslechli stovky lidských příběhů, zpovědí. Někdy 
se otevřely velmi staré bolesti, které byly jako hnisající vřed. Misie jsou 
příležitostí otevřít se také víc Pánu Bohu a duchovním hodnotám.            

o. Marek Dunda 
 

 
KAŽDODENNÍ POU ČENÍ: PŘED BOHEM NIC SKRYTÉ NENÍ! 

 

MODLITBA, P ŮST, ALMUŽNA - TO JE ČINNOST ZÁSLUŽNÁ. 
 

JEŽÍŠI, VŠE PRO TEBE, TOUŽÍM PŘIJÍT DO NEBE. 
 

Heslo misií 
     Heslem misií v Brně – Obřanech je: „K misiím se připojím, dobro v sobě 
probudím!“ Některé děti znají toto heslo dokonce jako písničku. Vystihuje 
podstatu misií. Myslí se tím probudit v sobě dobro a nechat je, aby ovládalo 
všechna naše rozhodnutí a činy. Někdo by mohl namítnout, že je dost dobrý a že 
mu toho není zapotřebí. Myslím si však, že každý z nás tuší, kde by mohlo jeho 
,,lepší já“ ještě zvítězit. Často jsme už v jakýchsi vyjetých kolejích a sami sobě i 
jiným namlouváme, že takoví jsme a už to lepší být nemůže. A přesto sami 
tušíme, že je možné být milejší na nejbližší, slušnější k těm, kdo sami nemají sílu 
být vůči nám lepší. Někdo možná čeká na příležitost, kdy se vzdá nějakého 
zlozvyku nebo začne dělat něco dobrého, ale stále to odkládá. Jiný možná tuší, 
že by měl udělat nějaký krok blíž k Pánu Bohu, ale říká si: „Až přijde vhodný 
čas.“    
     A právě misie jsou dobou, kdy misionáři prosí všechny, aby v sobě probudili 
dobro, které mají v srdci a připojili se k tomuto základnímu úmyslu misií. Asi 
nepůjde všechno hned. Chceme poprosit čtenáře tohoto zpravodaje a obyvatele 
farnosti Brno – Obřany, aby se nad tím zamysleli, dobro v sobě probudili a už ho 
nenechali usnout. 

     Doufám, že si nikdo nebude vysvětlovat můj článeček tak, že v této farnosti 
žijí lidé, v nichž dobro pouze spí. Tuším, že to tak není. Avšak každý z nás 
máme v sobě ještě  rezervy. Zvu všechny lidi dobré vůle, aby si toto heslo misií 
nejen přečetli, ale uvedli jej i trvale do svého života.  

o. Marek Dunda 

 
K MISIÍM SE P ŘIPOJÍM, DOBRO V SOBĚ PROBUDÍM! 


